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Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Mats E.P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 

 Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-29 för Nils Ingelström (M) 

Andreas Lundin (M) § 30 för Nils Ingelström (M) 

Måns Lönnroth (S) för Åsa Wester (S) 

Kristina von Engeström (S) för Rana Carlstedt (S) 

  

Ersättare:  

Andreas Lundin (M) §§ 1-29  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-24, 26-30  

Belinda Hellberg (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Emily Tjäder, Håkan Andersson, 

Ingrid Mårtenson, Malin Ekman §§ 1-29, Nicolas Heyum §§ 1-18, Pia Winbladh 

Högfors och Ulf Mohlander, personalföreträdaren Luis Lopez samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 

 



  

 § 9 
Idrottspolitiskt program för Stockholms stad 2013-2017 
Remiss från Idrottsnämnden 
Dnr 2012-8486 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker förslaget till Idrottspolitiskt program 

 för Stockholms stad 2013 – 2017. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder beslutet till Idrottsförvaltningen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

1. Instämma i förvaltningens synpunkter 

2. Idrottsnämnden uppmanas att återkomma med ett mer preciserat program, 

och som innehåller att kostnaderna för att delta minskas väsentligt och där 

verksamheten i stadens förorter prioriteras.  

3. Idrottsnämnden uppmanas att se till att tillgängligheten ökar i befintliga 

gymnastiksalar och motsvarande lokaler, bland annat genom att taxesystem 

ses över, och att den fysiska utformningen av entréer och liknande byggs så 

att användande av skollokaler inte behöver vaktmästartillsyn och annat som 

höjer kostnaden för föreningar. 

4. Kommunens olika delar uppmanas att förstärka insatserna för att 

tillgängliggöra och stärka grönområden, parker och cykel- och gångstråk - 

som uppmuntrar till fysisk rörelse och spontanidrott. 

5. I övrigt anföra följande: 

 

 Idrott och fysisk rörelse motverkar ohälsa och ger människor totalt sätt bättre 

och friskare liv. De sociala skillnaderna i deltagande i idrott och motion får ett 

genomslag i förstärkt ohälsa i socioekonomiskt svagare grupper. Det är viktigt 

att kommunens olika delar bidrar till att fler idrottar, motionerar och rör sig 

fysiskt. 

  

 Därför måste kommunen öka möjligheterna för föreningar att använda 

kommunens bestånd av idrotts- och gymnastiksalar, och se till att gångvägar och 

cykelstråk blir så attraktiva att använda så allt fler väljer att röra på sig. Parker 

och andra grönområden har en stor betydelse för att vi stockholmare ska 

uppmuntras att röra på oss extra, och att spontanidrott lättare kan uppstå. Staden 

ska planera för detta, och vara mycket restriktiv med att bygga igen grönytor. 



  

 

 Dyra årskort för simhallar och gymanläggningar stänger ute många 

stockholmare. I kommunens anläggningar måste vi undvika detta. Individens 

kostnader för att utnyttja ex. bad- och gymanläggningar utestänger stora 

befolkningsgrupper från att delta och därigenom förbättra sin egen hälsa i vid 

mening. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

 1. Instämma i förvaltningens synpunkter 

 2. Därutöver tillägga att individens kostnader för att utnyttja ex. bad- och gym- 

 anläggningar idag utesluter stora befolkningsgrupper från att delta och 

därigenom förbättra sin egen hälsa i vid mening.  Årskort på 3.800/person är 

enligt vår mening inte en rimlig nivå. Främst drabbar detta stadens förorter. 

 3. Idrottsnämnden bör därför ges i uppdrag att återkomma med ett mer preciserat 

 program där kostnaderna för att delta minskas väsentligt och där verksamheten i 

stadens förorter prioriteras.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP) och vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Ett idrottspolitiskt program som har som mål att stimulera fler stockholmare att 

bli fysiskt aktiva och att föreningslivet ska ha goda förutsättningar att bedriva 

verksamhet, är mycket positivt. Vi instämmer dock med förvaltningen att 

programmet bör vara tydligare med vilka konkreta åtgärder som ska vidtas för 

att uppnå dessa mål. Behovet av rörelse bör ingå som en viktig del i 

stadsplaneringen. Vi vill specifikt trycka på några punkter som vi anser vara 

speciellt viktiga. 

 

– Färdväg: För att minska miljöbelastning och trafikträngsel då många ska 

transportera sig till och från träningen är det av stor vikt att det finns säkra gång/ 

cykelvägar till träningsanläggningarna och goda möjligheter att parkera sin 

cykel. Detta kan även underlätta för ungdomar som inte har möjlighet att få 

skjuts till träningen, att själva kunna ta sig till träningen. 

 

- Tillgänglighet: För personer med olika typer av funktionshinder är det av stor 

vikt att arbeta med att stadens olika sportanläggningar har 

tillgänglighetsanpassats så att stadens anläggningar är öppna för alla, oavsett 

funktionshinder. Även för personer med annan kulturell bakgrund kan 

tillgängligheten i vissa fall ökas genom att omklädningsrum och duschrum 



  

anpassas för att kännas säkra och privata, t.ex. genom att olika omklädningsrum 

är ordentligt avskilda eller att duschar utrustas med semitransparanta 

duschdörrar. 

 

 –Miljöanpassade träningsanläggningar: Det är viktigt att träningen kan ske i en 

god och hälsosam miljö vad gäller luft, buller och vattenkvalitet. Stadens 

anläggningar bör ses över vad gäller radon, bullerdämpning, anpassad 

ventilation och god vattenreningskapacitet inomhus alt. rena strandbad utomhus. 

Nybyggda anläggningar ska byggas i miljöbra och giftfria material och 

anläggningarna ska vara energieffektiva och miljöanpassade. 

 

För övrigt är tillgången till naturmark och grönområden viktigt för att öka 

chanserna till utomhusvistelser och spontanidrott. Naturskolor kan t.ex. vara ett 

sätt att för barn låta rörelse genomsyra dagen. Vi är även positiva till att fria ytor 

i naturområden används för idrott som tillfälligt kan flyttas utomhus, t.ex. 

”Friskis och svettis-träning”, kampsport eller styrketräning. Vi ser dock ett 

ökande behov av tillgänglig naturmark när fler Stockholmare ska motionera 

mera. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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